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/Referat 

Møde i det centrale udvalg 

Dato: 2. maj 2023 kl. 14.00 til 16.00 

Sted: Skelbækgade 

 
 

Tilstedeværende 
Rie Hestehave, FOA Nordsjælland 
Dorit Düring, PMF afd. 01 
Mette Linsaa, FOA Nordsjælland 
Anne-Dorthe Sørensen, Københavns Kommune 
Helle Udsen, Brøndby Kommune 
Gitte Tønnes. Region Hovedstaden 
Susie Lentz, FOA, SOSU 
 

Fra SOSU H 
Mette Grønvaldt 
Ulla Pilehøj 
John Steffensen 
Anita Aslan (under punkt 7) 
 

Afbud 
Catherine Fenger Benwell, Københavns Kommune 
Janine Almy, FOA 
Malene Balle Ricken, Region Hovedstaden 
Sanne Johansen FOA Frederikssund,  
Andreas Schløer Madsen, Frederikssund Kommune 
Jacob Frydendal Clausen, Lyngby-Taarbæk Kommune 
Britt Christensen, FOA 
Bo Hansen, elevrepræsentant 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 8. februar 2023 

 
3. Det nationale rammepapir 

 
4. Udfordringer i oplæringen på praktik 2 
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5. Fælles møde for det lokale uddannelsesudvalg 21. juni 2023 
 

6. AMU 
 

7. FL-enheden 
 

8. Orientering fra SOSU H 
 

9. Orientering fra formandskab 
 

10. Eventuelt 
 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
Det udsendte forslag til dagsorden blev godkendt. 
 
Der var en kort drøftelse af spørgsmålet om forsøget med tilrettelæggelsen af EUV1 
på den pædagogiske assistentuddannelse. I forbindelse med ansøgningen om forsø-
get, havde punktet været på dagsordenen i udvalget for det pædagogiske område den 
15. marts. Punktet var derfor et orienteringspunkt på denne dagsorden. 

 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 8. februar 2023 
Der var ikke kommet bemærkninger til det udsendte referat, og referatet var dermed 
godkendt. 
 
 

3. Det nationale rammepapir 
Den endelige udgave af det nationale rammepapir var udsendt som bilag. Udvalget 
har på et foregående møde drøftet et tidligere udkast til papiret. 
 
Det var indstillet, at udvalget drøftede punkter, som der burde være særlig opmærk-
somhed på. 
 
Udvalget drøftede, hvad ”skolevejledningen” omfatter.  Redegørelsen om og regel-
grundlaget for skolevejledningen i bilag 3. ”Regelgrundlag,” blev inddraget. 
 
Udvalget drøftede desuden beskrivelsen af flowet af informationer mellem oplærin-
gen og skolen. 
 
Skolen oplyste, at arbejdet med at finde aftaler om udvekslingen af informationer 
mellem skolen og oplæringen er lagt over i en arbejdsgruppe under det regionale 
praktikpladsudvalg. 
 
Det forventes, at arbejdet er færdigt i efteråret. Udvalget bliver orienteret om resulta-
terne, når arbejdet er færdigt. 
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4. Udfordringer i oplæringen på praktik 2 
Der var to underpunkter under dette punkt – er der behov for mere information til ele-
verne om de mulige typer af oplæringssteder på praktik 2, samt er der behov for en 
mere ens fordelingsnøgle for elevernes fordeling på oplæringsstederne. 
 
Skolen oplyste, at drøftelsen af en mere ens fordelingsnøgle er lagt over i det regio-
nale praktikpladsudvalg. 
 
Udvalget havde en længere drøftelse af udfordringerne i fordelingen af mulige oplæ-
ringssteder. Der er kommuner med social- og sundhedsassistentelever, der har få el-
ler ingen psykiatriske oplæringspladser. Samlet var det udvalgets vurdering, at der er 
tilstrækkeligt med psykiatriske praktikpladser. 
 
Der var en fælles opfattelse i udvalget af, at der er brug for en løsning. Der kan kon-
stateres en del frustrationer hos eleverne i forhold til elevernes forventninger til oplæ-
ringsstederne på praktik 2 og resultatet af fordelingen af oplæringssteder. 
 
Udvalget fandt ikke, at det umiddelbart er muligt eller behov for at udarbejde yderli-
gere information om typerne af oplæringssteder. Der kan være brug for, at eleverne i 
højere grad opnår forståelse af, hvad det betyder at arbejde i ”psykiatrien” (fx meto-
der, tilgang mv.). Det er derfor vigtigt, at der er fokus på elevvinklen i arbejdet med at 
finde løsninger. 

 

5. Fælles møde for det lokale uddannelsesudvalg 21. juni 2023 
Der er udsendt en invitation til alle medlemmerne af det lokale uddannelsesudvalg til 
en fælles dag for det lokale uddannelsesudvalg den 26. juni i Brøndby. 
 
Der blev givet en kort introduktion til de to hovedoverskrifter på dagen – ”mangfoldig-
hed” og sammenhæng”. 
 
Udvalget havde en drøftelse af forskellige aspekter, der har betydning i forhold til de 
to overskrifter.  Hvilken betydning har mangfoldigheden i elevgruppen fx i forhold til 
underviserne på skolen. Der er mulighed for flere forskellige vinkler, og dermed også 
flere muligheder for drøftelser af mulige veje til større opmærksomhed og forbedrin-
ger. 
 
Endelig havde udvalget forskellige forslag til oplægsholdere og perspektiver på de 
mulige drøftelser på dagen. 
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6. AMU 

Svaret på FEVUs spørgeskema – behovsindmelding 2023 – var udsendt til udvalget. 
 
Ulla nævnte nogle af hovedpunkterne i svaret, der tager udgangspunkt i udvalgets 
drøftelser på det seneste møde. Herunder at FEVU har meget opmærksomhed på, 
hvordan AMU kan bidrage til forbedre rekrutteringen til området. Ulla nævnte i den 
forbindelse bestyrelsens opmærksomhed på ”sporskifterne” i Strategi 2026. 
 
Mette nævnte, at der et projekt i gang, der skal medvirke til, at medarbejderne bliver 
på området i længere tid. 
 
Endelig besluttede udvalget, at der på næste møde skal se på de forslag, der kommer 
fra Reformkommissionen. 
 
 

7. FL-enheden 
Udvalget havde på det seneste møde bedt om en status på indsatserne i FL-enheden. 
Anita Aslan fra FL-enheden deltog derfor under punktet. 
 
Anita nævnte, at Helsingør-projektet nærmer sig afslutningen, og at tankegangen i 
projektet ser ud til at blive videreført i flere kommuner, fx København. 
 
Anita fremhævede nogle af resultaterne af dimittend-undersøgelsen. Anita fremhæ-
vede, at der giver et andet billede af uddannelserne, når man taler med de elever, der 
har gennemført uddannelserne, i forhold til svarene fra elever, der er midt i forløbene. 
 
Afsluttende gennemgik Anita resultaterne fra ”Sprogudviklende kursus”, der er bygget 
op af korte og intensive forløb. 
 
 

8. Orientering fra SOSU H 
Skolen orienterede kort om, at Center for velfærdsteknologi gerne vil komme forbi på 
det næste møde og orientere om deres aktiviteter. Der vil blive fundet nogle emner, 
der har sammenhæng til nogle af de temaer, som udvalget har på dagsordenen. 
 
Der var eftersendt en henvendelse fra FEVU til det lokale uddannelsesudvalg om, at 
det lokale udvalg bør indgå i drøftelserne med skolen om tilrettelæggelsen af EUV1 
for den pædagogiske assistentuddannelse. Det bør derfor sættes på dagsordenen på 
det kommende møde i LUU for det pædagogiske område. 
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9. Orientering fra formandskab 
Der var ikke orienteringspunkter. Formanden nævnte, at punktet også kan bruges til at 
evaluere møderne. Det blev kort nævnt, at der bør være mere tid til drøftelserne på 
møderne. 
 
 

10. Eventuelt 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 
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